
این مصاحبه حاصل چیزی حدود 3 ســاعت گفت و گو با مجتبی جباری اســت؛ پســر 
ل گــرای فوتبــال ایــران کــه بســیار بــه وضعیــت فعلــی فوتبــال نقــد دارد. بــدون  ایده آ
هیــچ حــرف اضافه ای، مصاحبــه او را بخوانید. البته بخش دیگــری از این گفت و گو در 

روزنامه ایران ورزشی به چاپ می رسد.

در چنــد وقــت اخیــر فعالیــت جدیــدی 
 بــرای همــه 

ً
یبــا کــه تقر کــردی  ع  را شــرو

جالب بــود. همه فکر می کردند مجتبی 
جباری برود ســراغ مربیگری؛ اما امسال 
از  یکــی  بــا  و  شــدی  نقــد  فضــای  وارد 
تلویزیون های اینترنتی همکاری کردی. 
برایمان سؤال شد که کلًا قصد فعالیت 
را  داری و قیــد مربیگــری  در ایــن فضــا 

را زدی؟
بحــث  در  نــزدم.  را  مربیگــری  قیــد  نــه 
مربیگــری، از زمانــی کــه داشــتم خــوب 
اســتفاده کردم. گشتم و گشتم تا ببینم 
چــه کســی می توانــد در فضــای مربیگری 
به من کمک کند. نکته جالب اینجا بود 
که وقتی فوتبال را کنار گذاشتم، متوجه 
شدم چیزی از مربیگری نمی دانم. دوران 
بازی با مربیگری دو عالم متفاوت است 
و نمی توانســتم فوتبالــی کــه خودم بازی 
می کــردم را در قالــب تمریــن بــه کســی 
آمــوزش بدهــم. ســرانجام بعــد از کلــی 
تحقیــق و پــرس و جــو، بــه آقــای جــال 
در  چراغپــور  قــای  آ رســیدم.  چراغپــور 
رشــت زندگی می کند. بعد از یک تماس 
و صحبت تلفنی، متوجه شــدم که هم از 
نظــر اخــاق و هم دانش فنــی این گزینه 

همان چیزی است که نیاز دارم.

تــا قبــل از تماس آشــنایی زیــادی با هم 
نداشتید؟

چنــد بار در تلویزیــون و جاهای مختلف 
آقــای چراغپــور را دیــده بــودم امــا وقتــی 
بــه رشــت رفتم و حضــوری درس گرفتم، 

خیلی به من کمک کرد.

مثلاً چه چیزهایی یاد گرفتی؟
کــه نمی توانســتم در جایــی  چیزهایــی 
بشــنوم. آقــای چراغپور ســال ها مدرس 
و معلــم بــوده و اهــل تحقیــق و خودش 
را بــه روز نگــه داشــته اســت. بــه همیــن 
دلیــل چیزهایــی کــه می دانســت را بــه 
بهتریــن شــکل ممکــن بــه مــن انتقــال 
داد. دنبــال ایــن هــم نبــودم کــه فــوری 
بعد از یکی دو جلســه، بروم ســر تمرین 
و تیــم بگیــرم. مطالبــی که یــاد می گرفتم 
برایــم جذابیــت و تازگــی داشــت. بســیار 
هیجــان زده بــودم و بــرای همیــن هر دو 
هفتــه یــک بــار بــه رشــت می رفتــم و در 
منــزل درس می گرفتم. بعضی مواقع که 
بــا خانــواده می رفتــم، چنــد روز در هتــل 
 
ً
می ماندیــم تــا درســم تمام شــود. تقریبا

هــر بار 8-7 ســاعت بــرای آموزش وقت 
می گذاشــتم که با چیزهای تازه به تهران 
برگــردم. مدتــی روی ایــن مســائل فکــر 
می کــردم و درس هــا را بــا خــودم تجزیه و 
تحلیــل می کــردم تــا دوباره بعــد از مدتی 
به رشت سفر کنم و سؤالات و ابهاماتم 
را بپرســم. ایــن جلســات باعــث شــد تــا 
اعتماد به نفسم بالا برود و چیزهایی که 
الان از نظر تئوری یاد گرفتم را شاید کمتر 

کسی در ایران بلد باشد.

چرا بعد از این دوره ها وارد کار مربیگری 
نشدی؟

هــر  بــا  نمی توانــم  مربیگــری  عالــم  در 
کســی و هر جایی کار کنم. متأســفانه در 
مربیگــری مســائل و اتفاقــات در کنتــرل 
ســرمربی نیست؛ مجموعه ای از عوامل 
باید دست به دست هم بدهند تا مربی 

 برانکو پرسپولیس 
را تیم کرد

مجتبیجباری:استقلالماباید١٠سالقهرمانلیگمیشد

 سعید زاهدیان

در این سال ها استقلال 
خیلی نسبت به تیم رقیب 

اختلاف زیادی نداشت و 
اگر یک مربی داشت که 
می توانست مثل برانکو 

بازیکنان را به تیم تبدیل 
کند، الان نباید ما 10 سال 

بدون قهرمانی بودیم. در 
یک مقطع بحث مربی به 

حاشیه رفت یا مدیریت بد 
عمل کرد

عکس: رضا مطهریان


